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Rada Powiatu Leszczyńskiego 

Protokół nr 3/2024 

z III Sesji w dniu 23 maja 2024 roku 

Obrady rozpoczęto 23 maja  2024 roku o godz. 13:02, a zakończono o godz. 14:15 
tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 
1. Wojciech Antoniak 
2. Marcin Barczyk 
3. Jan Budzyński 
4. Czesław Fedyk 
5. Stanisław Glapiak  
6. Irena Grobelna 
7. Bartosz Adamczewski 
8. Damian Janowicz 
9. Stanisław Kasperski 
10. Jolanta Kotyś 
11. Remigiusz Leciejewski 
12. Stanisław Matuszewski 
13. Karol Neumann 
14. Anita Solarczyk 
15. Jan Szkudlarczyk 
16. Damian Szymczak  
17. Marek Tulewicz 

Nieobecni na posiedzeniu byli radny Czesław Fedyk oraz radny Stanisław 
Matuszewski. 

Listy obecności radnych i zaproszonych gości, stanowią załączniki nr 1-2 do 
protokołu.  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Posiedzenie III Sesji Rady Powiatu Leszczyńskiego otworzył i powitał zebranych gości 
Przewodniczący Rady Remigiusz Leciejewski. Poinformował, że w Sesji uczestniczy 
15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych decyzji.  

Prowadzący poinformował, że zgodnie ze Statutem Powiatu, obrady Sesji Rady 
nagrywane są na nośniku elektronicznym. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt porządku posiedzenia III Sesji Rady Powiatu 
Leszczyńskiego jednocześnie zwracając się do obecnych na Sali obrad radnych z 
wnioskiem o rozszerzenie porządku obrad sesji o punkt : 
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1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/15/2024 z dnia 16 maja 2024 roku 
w sprawie powołania składu osobowego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska Rady Powiatu Leszczyńskiego. (DRUK NR 26) 

Pytań i uwag radni nie zgłosili.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie rozszerzony porządek obrad.  

Głosowano w sprawie:  Przyjęcie rozszerzonego porządku obrad.  

Wyniki głosowania:  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (15) Bartosz Adamczewski, Wojciech Antoniak, Marcin Barczyk, 
Jan Budzyński, Stanisław Glapiak, Irena Grobelna, Damian Janowicz, Stanisław 
Kasperski, Jolanta Kotyś, Remigiusz Leciejewski, Karol Neumann, Anita Solarczyk, 
Jan Szkudlarczyk, Damian Szymczak, Marek Tulewicz 

NIEOBECNI (2) Czesław Fedyk, Stanisław Matuszewski  

Rada Powiatu Leszczyńskiego, jednomyślnie 15 głosami „za” przyjęła rozszerzony 
porządek obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z II Sesji w dniu 16 maja 2024 roku. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt protokołu z II Sesji w dniu 16 maja 2024 
roku.  
 
Radni pytań i uwag nie zgłosili.  
  
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt protokołu z II Sesji w dniu 16 
maja 2024 roku.  
 
Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z II Sesji w dniu 16 maja 2024 roku.  
 
Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: ZA (15) Bartosz Adamczewski, Wojciech Antoniak, Marcin Barczyk, 
Jan Budzyński, Stanisław Glapiak, Irena Grobelna, Damian Janowicz, Stanisław 
Kasperski, Jolanta Kotyś, Remigiusz Leciejewski, Karol Neumann, Anita Solarczyk, 
Jan Szkudlarczyk, Damian Szymczak, Marek Tulewicz 

NIEOBECNI (2) Czesław Fedyk, Stanisław Matuszewski 

Rada Powiatu Leszczyńskiego 15 głosami „za” przyjęła protokół z II sesji w dniu 16 
maja 2024 roku.  
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4. Sprawozdanie o pracach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie przedstawił Starosta Leszczyński Maciej Wiśniewski. 

Uzupełniając pisemne sprawozdanie Starosta Leszczyński poinformował radnych o 
otwarciu ofert w przetargu na remontu dachów w Specjalnym Ośrodku Szkolno-
Wychowawczym w Rydzynie. Oferty są tańsze o około 85 tys. zł niż przewidywano. 
Jeśli dokumentacja będzie prawidłowa postępowanie zostanie zakończone i zostanie 
podpisana umowa. Ponadto w Rydzynie został przekazany plac budowy i rozpoczęły 
się prace inwestycyjne w związku budową bieżni przy SOSW.  

Starosta poinformował także o ponownym postępowaniu przetargowym dotyczącym 
poziomego oznakowania dróg, w związku z brakiem ofert w pierwszym postępowaniu. 
Oferty można składać do dnia 28 maja.  

Pytań i uwag radni nie zgłosili 

Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu Leszczyńskiego w okresie międzysesyjnym 
stanowi załącznik numer 3 do protokołu. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Programu 
współpracy Powiatu Leszczyńskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego za 2023 rok. 
(DRUK NR 20) 

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i 
pozytywnie przez nią zaopiniowany. 

Głos zabrał radny Damian Szymczak, który podziękował za przekazanie kwoty 7000 
zł dla Rejonowego Wodnego Ochotniczego Pogotowania Ratunkowego.  

Głos zabrał radny Karol Neumann, który zapytał jaki charakter miało wsparcie 
finansowe dla Stowarzyszenia Turystyki Rowerowej „DYNAMO” pod hasłem „Piękno 
regionu parkami zapisane - przypałacowy park angielski” w kwocie 2000 zł. 

Starosta Leszczyński odpowiedział, że szczegółowa informacja zostanie przekazana 
radnemu na piśmie. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Organizacyjnego, Oświaty i Spraw Społecznych 
Izabela Nowak odpowiedziała, że było to zadanie ponadgminne, realizowane w 
ramach turystyki i krajoznawstwa. Dotyczyło wycieczek rowerowych. Szczegółowa 
informacja zostanie przekazana na piśmie.  

Więcej pytań i uwag radni nie zgłosili.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  przyjęcia 
sprawozdania z realizacji Programu współpracy Powiatu Leszczyńskiego z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku 
publicznego za 2023 rok.  

Głosowano w sprawie:  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z 
realizacji Programu współpracy Powiatu Leszczyńskiego z organizacjami 
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pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego 
za 2023 rok.    
 
Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: ZA (15) Bartosz Adamczewski, Wojciech Antoniak, Marcin Barczyk, 
Jan Budzyński, Stanisław Glapiak, Irena Grobelna, Damian Janowicz, Stanisław 
Kasperski, Jolanta Kotyś, Remigiusz Leciejewski, Karol Neumann, Anita Solarczyk, 
Jan Szkudlarczyk, Damian Szymczak, Marek Tulewicz 

NIEOBECNI (2) Czesław Fedyk, Stanisław Matuszewski 

Rada Powiatu Leszczyńskiego 15 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z realizacji Programu współpracy Powiatu Leszczyńskiego z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku 
publicznego za 2023 rok.  

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji programu współpracy 
Powiatu Leszczyńskiego z organizacjami pozarządowym oraz innymi podmiotami 
działającymi w sferze pożytku publicznego za 2023 rok stanowi załącznik numer 4 
do protokołu.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 
ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu treningowym i wspomaganym. 
(DRUK NR 21)   

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych oraz 
Komisji Budżetu, Planowania i Rozwoju oraz pozytywnie zaopiniowany. 

Głos zabrał radny Damian Szymczak który zapytał, gdzie znajduje się mieszkanie 
treningowe. Ponadto radny zgłosił prośbę do Przewodniczącego Rady o zmianę 
godzin Komisji.  

Głos zabrał Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, który odpowiedział, 
że mieszkanie znajduje się w Budynku Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego w Rydzynie w oficynie.  

Więcej pytań i uwag radni nie zgłosili. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia 
szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu treningowym i 
wspomaganym.  

Głosowano w sprawie:  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych 
zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu treningowym i wspomaganym. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: ZA (15) Bartosz Adamczewski, Wojciech Antoniak, Marcin Barczyk, 
Jan Budzyński, Stanisław Glapiak, Irena Grobelna, Damian Janowicz, Stanisław 
Kasperski, Jolanta Kotyś, Remigiusz Leciejewski, Karol Neumann, Anita Solarczyk, 
Jan Szkudlarczyk, Damian Szymczak, Marek Tulewicz 

NIEOBECNI (2) Czesław Fedyk, Stanisław Matuszewski 

Rada Powiatu Leszczyńskiego 15 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie ustalenia 
szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu treningowym i 
wspomaganym.  

Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 
pobyt w mieszkaniu treningowym i wspomaganym stanowi załącznik numer 5 do 
protokołu. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Oceny Zasobów Pomocy 
Społecznej w Powiecie Leszczyńskim za rok 2023”. (DRUK NR 22) 

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i 
pozytywnie przez nią zaopiniowany. 

Pytań i uwag radni nie zgłosili.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  przyjęcia 
„Oceny Zasobów Pomocy Społecznej w Powiecie Leszczyńskim za rok 2023” 

Głosowano w sprawie:  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Oceny Zasobów 
Pomocy Społecznej w Powiecie Leszczyńskim za rok 2023”. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: ZA (15) Bartosz Adamczewski, Wojciech Antoniak, Marcin Barczyk, 
Jan Budzyński, Stanisław Glapiak, Irena Grobelna, Damian Janowicz, Stanisław 
Kasperski, Jolanta Kotyś, Remigiusz Leciejewski, Karol Neumann, Anita Solarczyk, 
Jan Szkudlarczyk, Damian Szymczak, Marek Tulewicz 

NIEOBECNI (2) Czesław Fedyk, Stanisław Matuszewski 

Rada Powiatu Leszczyńskiego 15 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie przyjęcie 
„Oceny Zasobów Pomocy Społecznej w Powiecie Leszczyńskim za 2023 rok.” 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Oceny Zasobów Pomocy Społecznej w Powiecie 
Leszczyńskim za 2023 rok” stanowi załącznik numer 6 do protokołu.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 
(DRUK NR 23) 

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Budżetu, Planowania i 
Rozwoju i pozytywnie przez nią zaopiniowany. 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Powiatu Marcin Wydmuch.  
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Zmiany planowanych wydatków dotyczą m.in: 
1. Wprowadzenia planu wydatków w formie dotacji celowych dla jednostek spoza 

sektora finansów publicznych na kwotę 120.000,00 zł, z przeznaczeniem na dotacje 
celowe dla spółek wodnych na bieżące utrzymanie wód i urządzeń wodnych. 

2. Zmniejszenia planu wydatków w formie dotacji podmiotowej dla jednostek spoza 
sektora finansów publicznych o kwotę 184.498,00 zł do wysokości 95.887,00 zł. 

3.  Przeniesień zgodnie z wnioskami dysponentów. 

Pytań i uwag radni nie zgłosili. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2024 rok. 

Głosowano w sprawie:  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
na 2024 rok.  
 
Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: ZA (15) Bartosz Adamczewski, Wojciech Antoniak, Marcin Barczyk, 
Jan Budzyński, Stanisław Glapiak, Irena Grobelna, Damian Janowicz, Stanisław 
Kasperski, Jolanta Kotyś, Remigiusz Leciejewski, Karol Neumann, Anita Solarczyk, 
Jan Szkudlarczyk, Damian Szymczak, Marek Tulewicz 

NIEOBECNI (2) Czesław Fedyk, Stanisław Matuszewski 

Rada Powiatu Leszczyńskiego 15 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2024 rok.  

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok stanowi 
załącznik numer 7 do protokołu.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia ograniczeń i zakazów 
używania jednostek pływających napędzanych silnikami o napędzie spalinowym 
na Jeziorze Dominickim. (DRUK NR 24) 

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i 
Ochrony Środowiska i pozytywnie przez nią zaopiniowany.  

Głos zabrał radny Damian Szymczak, który zapytał czy taki wniosek o podjęcie 
przedmiotowej uchwały złożyła Komenda Policji w Lesznie. Radny zaznaczył, że 
osoby z którymi rozmawiał bardzo pozytywnie oceniają projekt tej uchwały.  

Starosta Leszczyński odpowiedział, że uchwała nie powstała na wniosek policji. W 
2021 roku przedmiotem obrad Komisji Skarg, Wniosków i Petycji była petycja 
mieszkańców, korzystających z tego akwenu. Po analizie na posiedzeniu Zarządu 
Powiatu podjęto decyzję o przedstawieniu propozycji podjęcia takiej uchwały. 
Niezależnie od tego Zarząd Powiatu wystąpił do służb: Policji, Straży Pożarnej oraz 
Ochotniczego Pogotowania Ratunkowego, a także do wójta Włoszakowic o 
przedstawianie opinii w tym zakresie. Wszystkie 4 podmioty wyraziły pozytywną opinię 
co do propozycji podjęcia przedmiotowej uchwały. Starosta zaznaczył, że na innych 
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akwenach Powiatu Leszczyńskiego również zostały podjęte podobne uchwały, które 
nadal obowiązują. 

Głos zabrał radny Marcin Barczyk, który zapytał czy Rada Powiatu brałaby pod uwagę 
wyznaczenie np. jednego akwenu wodnego, na którym byłoby możliwe korzystanie z 
tego typu urządzeń. 

Starosta Leszczyński odpowiedział, że nie był rozważany taki wariant. Póki co uchwały 
dotyczące innych akwenów Powiatu Leszczyńskiego obowiązują i nie było żadnych 
inicjatyw mieszkańców w tym zakresie.  

Głos zabrał mieszkaniec Powiatu Leszczyńskiego Pan Marcin Kępa, który zaznaczył, 
że jest przedstawicielem osób użytkujących skutery wodne, łodzie motorowe, 
żaglówki, które posiadają napęd motorowodny oraz wszelkich innych urządzeń 
poruszających z silnikami spalinowymi. Mieszkaniec zaznaczył, że wielu ludzi odbiera 
ich jako przestępców. Urządzenia, które użytkują są ogólnodostępnego dla każdego, 
każda z osób korzystających z tego typu urządzeń posiada uprawnienia do kierowania 
oraz wielokrotnie jest ratownikami WOPR.  Mieszkaniec zapytał czy Rada Powiatu ma 
wiedzę ile rocznie pieniędzy wydaje WOPR na to, aby tego typu akweny wodne 
napowietrzyć.  

Głos zabrał radny Damian Szymczak, który odpowiedział, że WOPR tego typu 
kwestiami się nie zajmuje. WOPR zajmuje się utrzymanie porządku i ochroną 
bezpieczeństwa kąpiących się. Radny zauważył, że kiedyś, kiedy nie było w ogóle tego 
typu urządzeń, jeziora się napowietrzały, bez wynalazków współczesnych.  

Pan Marcin Kępa zapytał czy Rada Powiatu w związku z powyższym mogłaby wystąpić 
do WOPR-u z oficjalnym pismem, bo mieszkańcy użytkujący urządzenia wodne 
chcieliby znać koszty jakie są ponoszone na tego typu przedsięwzięcia. Mieszkaniec 
zaznaczył, że to przede wszystkim wędkarzom przeszkadza hałas, a jezioro traktują 
jako rzecz własną na wyłączność. Ponadto Pan Marcin Kępa zasugerował, że może 
warto byłoby wyznaczyć jeden dzień w tygodniu w wyznaczonych godzinach i miejsce 
na którym można byłoby używać tego typu urządzenia. Są to rzeczywiście urządzenia, 
która generują hałas, ale nie należy traktować ich jako zło. 

Radny Marcin Barczyk zabierając głos, odpowiedział, że rzeczywiście zasadnym 
byłoby pochylić się nad ewentualnym czasowym lub strefowym korzystaniem z tego 
typu urządzeń.   

Głos zabrał radny Starosta Leszczyński, który odpowiedział, że nikt korzystający z 
dostępu do akwenów wodnych nie jest traktowany jako intruz. Takie przepisy 
obowiązywały na terenie Jeziora Dominickiego, kiedy obowiązywały przepisy 
porządkowe przy tworzeniu Przemęckiego Parku Krajobrazowego, gdzie te przepisy 
zakazywały absolutnie korzystania. W związku ze zmieniającymi się podstawami  
prawnymi przepisy porządkowe przestały obowiązywać. 

Głos zabrał radny Damian Szymczak, który przedstawił instytucję, które pozytywnie 
zaopiniowały projekt tej uchwały. (WOPR, Komenda Straży Pożarnej w Lesznie, 
Komenda Miejska Policji w Lesznie oraz Wójt Gminy Włoszakowice)  
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Głos zabrał Starosta Leszczyński, który odpowiedział, że wystąpiły do Zarządu 
Powiatu także inne organizacje żeglarskie, które chciały pozytywnie zaopiniować 
projekt tej uchwały. Zarząd Powiatu Leszczyńskiego zdecydował, że zwróci się przede 
wszystkim do tych podmiotów, które pełnią służbę w zakresie bezpieczeństwa.  

Głos zabrał Marcin Kępa, który zaznaczył, że część z osób korzystających z tego typu 
urządzeń jest ratownikami WOPR. Wielokrotnie osoby korzystające z urządzeń o 
napędzie spalinowym były uczestnikami różnych akcji ratunkowych, często ratujących 
życie. Ponadto użytkownicy sprzątają akweny ze śmieci pozostawionych wielokrotnie 
przez wędkarzy. Podsumowując Pan Marcin zaznaczył, że hobby, którym się zajmują 
użytkownicy urządzeń o napędzie spalinowym nie jest niczym zły, a wręcz 
pożytecznym dla całego jeziora m.in. poprzez napowietrzanie jeziora, sprzątanie oraz 
pomoc osobom, której tej pomocy potrzebują. 

Głos zabrał radny Stanisław Glapiak, który zapytał czy jest w Powiecie Leszczyńskim 
jezioro lub jeziora na których jest dopuszczony tego typu ruch pojazdów spalinowych.  

Głos zabrał Starosta Leszczyński, który odpowiedział, że nie posiada takiej wiedzy. 
Jednak zaznaczył, że warto zacytować fragment uchwały o roli pomocniczej, o której 
wspomniał Pan Marcin Kępa. Paragraf trzeci przedmiotowej uchwały wyraźnie 
wskazuje iż „Zakaz, o którym mowa w §1, nie dotyczy jednostek pływających, których 
użycie jest konieczne do celów bezpieczeństwa publicznego, prowadzenia 
praktycznych zajęć szkoleniowych przez jednostki uprawnione, do utrzymania cieków 
i zbiorników wodnych przez służby do tego uprawnione jak również do prowadzenia 
działalności przez użytkownika rybackiego obwodu rybackiego.” 

Starosta raz jeszcze wyraźnie podkreślił w swojej wypowiedzi, że nikt nie traktuje osób 
korzystających z tej formy wypoczynku jako intruzów jeziora.  

Głos zabrał radny Jan Budzyński, który zaznaczył, że problem jest trudny do 
rozwiązania. Być może potrzebna byłaby jakaś alternatywa, gdzie użytkownicy 
mogliby faktycznie w wyznaczonych godzinach i miejscach pojeździć. Radny 
zaznaczył, że chciałaby podejmować same uchwały, które będą tylko prospołeczne, z 
których mieszkańcy będą się cieszyć.  

Więcej pytań i uwag radni nie zgłosili. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wprowadzenia ograniczeń i zakazów używania jednostek pływających napędzanych 
silnikami o napędzie spalinowym na Jeziorze Dominickim.  

Głosowano w sprawie:  Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia ograniczeń i 
zakazów używania jednostek pływających napędzanych silnikami o napędzie 
spalinowym na Jeziorze Dominickim. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: ZA (11) Bartosz Adamczewski, Wojciech Antoniak, Jan Budzyński, 
Stanisław Glapiak, Stanisław Kasperski, Jolanta Kotyś, Remigiusz Leciejewski, Anita 
Solarczyk, Jan Szkudlarczyk, Damian Szymczak, Marek Tulewicz 
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PRZECIW (1) Marcin Barczyk 

WSTRZYMUJE SIĘ (3) Irena Grobelna, Janowicz Damian, Karol Neumann  

NIEOBECNI (2) Czesław Fedyk, Stanisław Matuszewski 

Rada Powiatu Leszczyńskiego 11 głosami „za”, 1 głosie „przeciw” i 3 głosach 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie wprowadzenia ograniczeń i zakazów 
używania jednostek pływających napędzanych silnikami o napędzie spalinowym na 
Jeziorze Dominickim.  

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia ograniczeń i zakazów używania jednostek 
pływających napędzanych silnikami o napędzie spalinowym na Jeziorze Dominickim 
stanowi załącznik numer 8 do protokołu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Powiatu 
Leszczyńskiego do Stowarzyszenia Samorządów Południowo-Zachodniej 
Wielkopolski „Samorząd dla Zrównoważonego Rozwoju”. (DRUK NR 25) 

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i 
Ochrony Środowiska i pozytywnie przez nią zaopiniowany.  

Głos zabrał radny Stanisław Glapiak, który zapytał w ilu stowarzyszeniach uczestniczy 
lub jest członkiem Powiat Leszczyński oraz do których stowarzyszeń Powiat 
Leszczyński zamierza przystąpić. Ponadto radny zapytał jakie koszty finansowe powiat 
ponosi z tytułu uczestnictwa w poszczególnych stowarzyszeniach.  

Starosta Leszczyński odpowiedział, że zostanie przygotowana informacja o wykazie 
stowarzyszeń, oraz kosztach jakie ponosi z tego tytułu Powiat Leszczyński.  

Więcej pytań i uwag radni nie zgłosili. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyboru 
przedstawiciela Powiatu Leszczyńskiego do Stowarzyszenia Samorządów 
Południowo-Zachodniej Wielkopolski „Samorząd dla Zrównoważonego Rozwoju”. 

Głosowano w sprawie:  Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela 
Powiatu Leszczyńskiego do Stowarzyszenia Samorządów Południowo-Zachodniej 
Wielkopolski „Samorząd dla Zrównoważonego Rozwoju”.  
 
Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: ZA (15) Bartosz Adamczewski, Wojciech Antoniak, Marcin Barczyk, 
Jan Budzyński, Stanisław Glapiak, Irena Grobelna, Damian Janowicz, Stanisław 
Kasperski, Jolanta Kotyś, Remigiusz Leciejewski, Karol Neumann, Anita Solarczyk, 
Jan Szkudlarczyk, Damian Szymczak, Marek Tulewicz 

NIEOBECNI (2) Czesław Fedyk, Stanisław Matuszewski 
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Rada Powiatu Leszczyńskiego 15 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie  wyboru 
przedstawiciela Powiatu Leszczyńskiego do Stowarzyszenia Samorządów 
Południowo-Zachodniej Wielkopolski „Samorząd dla Zrównoważonego Rozwoju”. 

Projekt uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Powiatu Leszczyńskiego do 
Stowarzyszenia Samorządów Południowo-Zachodniej Wielkopolski „Samorząd dla 
Zrównoważonego Rozwoju” stanowi załącznik numer 9 do protokołu.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/15/2024 z dnia 16 
maja 2024 roku w sprawie powołania składu osobowego Komisji Rolnictwa, 
Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu Leszczyńskiego.  

W związku z nieobecnością radnego Marcina Barczyka na poprzedniej Sesji Rady 
Powiatu Leszczyńskiego, Przewodniczący Rady przedstawił kandydaturę radnego 
Marcina Barczyka na członka Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 

Kandydat wyraził zgodę na kandydowanie.  

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie kandydaturę radnego 
Marcina Barczyka. 

Głosowano w sprawie:  Kandydat do Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska – Marcin Barczyk  
 
Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0,  
NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: ZA (15) Bartosz Adamczewski, Marcin Barczyk, Wojciech Antoniak, 
Jan Budzyński, Stanisław Glapiak, Irena Grobelna, Damian Janowicz, Stanisław 
Kasperski, Jolanta Kotyś, Remigiusz Leciejewski, Karol Neumann, Anita Solarczyk, 
Jan Szkudlarczyk, Damian Szymczak, Marek Tulewicz 

NIEOBECNI (2) Czesław Fedyk, Stanisław Matuszewski  

Pytań i uwag radni nie zgłosili.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr II/15/2024 z dnia 16 maja 2024 roku w sprawie powołania składu 
osobowego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu 
Leszczyńskiego. 
 
Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/15/2024 
roku w sprawie powołania składu osobowego Komisji Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska Rady Powiatu Leszczyńskiego. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0,  
NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: ZA (15) Bartosz Adamczewski, Marcin Barczyk, Wojciech Antoniak, 
Jan Budzyński, Stanisław Glapiak, Irena Grobelna, Damian Janowicz, Stanisław 



11 
 

Kasperski, Jolanta Kotyś, Remigiusz Leciejewski, Karol Neumann, Anita Solarczyk, 
Jan Szkudlarczyk, Damian Szymczak, Marek Tulewicz 

NIEOBECNI (2) Czesław Fedyk, Stanisław Matuszewski  

Rada Powiatu Leszczyńskiego jednomyślnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie zmiany uchwały Nr II/15/2024 z dnia 16 maja 2024 roku w sprawie powołania 
składu osobowego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu 
Leszczyńskiego.  

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/15/2024 z dnia 16 maja 2024 roku w 
sprawie powołania składu osobowego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska Rady Powiatu Leszczyńskiego stanowi załącznik numer 10 do 
protokołu.  

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

Pisemną interpelację złożył radny Damian Janowicz.  

Interpelacja dotyczy informacji sołtysa wsi Sulejewo w sprawie udrożnienia 4 
przepustów znajdujących się na terenie wsi Sulejewo oraz pielęgnacyjnego podcięcia 
gałęzi dębu, który zagraża bezpieczeństwu zarówno mieszkańców, kierowców 
przejeżdżających samochodów, jak również gałęzi znajdujących się w pobliżu linii 
energetycznych.  

13. Wolne głosy i wnioski. 

Głos zabrał radny Marcin Barczyk, który przedstawił prośbę mieszkańców gminy 
Osieczna w sprawie odtworzenia krzyża, który znajdował się na terenie posesji 
prywatniej, który obecnie miałby znajdować się w pasie drogowym. Radny zapytał czy 
istnieje możliwość aby zwolnić z odpłatności za zajmowanie pasa mieszkańców, którzy 
by ten krzyż postawili. Krzyż znajdował się w tym miejscu przez wiele na terenie posesji 
prywatnej.  

Głos zabrał radny Karol Neumann, który uzupełnił informację radnego Marcina 
Barczyka. Wspomnianą posesję nabyła osoba, która ten krzyż zdemontowała. W 
związku z powyższym powstała inicjatywa społeczna  i zbierane podpisy pod petycją. 
Radny zapytał czy przedmiotowa petycja wpłynęła do Starostwa Powiatowego.  

Głos zabrał radny Damian Janowicz, który odpowiedział, że demontaż krzyża źle 
wpłynął na wizerunek Starostwa Powiatowego, ponieważ wielu mieszkańców gminy 
uważa, że usunięcie nastąpiło w trakcie budowy ścieżki rowerowej, a nie przez 
właściciela posesji. Krzyż miał symboliczne znacznie także dla odbywanych 
pielgrzymek do Górki Duchownej, bo było to miejsce w którym spotykali się pielgrzymi. 
Radny zaznaczył, że być może trzeba byłoby sprostować tę informację, aby wyraźnie 
wybrzmiało, iż osobą odpowiedzialną za demontaż krzyża jest osoba prywatna. 
Ponadto radny zaznaczył, że władze Gminy Osieczne również powinny zając 
stanowisko w tej sprawie.  

Głos zabrał radny Wojciech Antoniak, który zwrócił się z prośbą do Starosty, aby 
przeanalizować możliwość wstąpienia do Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania. 
W minionej kadencji Powiat Leszczyński wystąpił z tego Stowarzyszenia. W świetle 
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możliwości pozyskania dodatkowych środków z PROWu, radny zasugerował, że warto 
rozważyć ponowną możliwość przystąpienia do wskazanego stowarzyszenia. Pomimo 
opłacania składek, Powiat Leszczyński miałby możliwość aplikowania o dodatkowe 
środki. Pierwsze nabory mają ruszyć jesienią. 

Głos zabrał radny Stanisław Glapiak, który zapytał czy na Sesję Rady Powiatu 
Leszczyńskiego zapraszani są włodarze gmin. Ponadto radny zapytał czy jest już 
wyłoniony projektant na budowę ścieżki Kąkolewo-Leszno, a jeśli nie czy jest znany 
termin. 

Radny Stanisław Glapiak odniósł się także do wypowiedzi radnego Damiana 
Janowicza. Radny zaznaczył, że były prowadzone rozmowy z ówczesnymi władzami 
Zarządu Powiatu Leszczyńskiego, aby przedmiotowy krzyż odtworzyć i umożliwić 
posadowienie nowego krzyża. Radny zaznaczył, że krzyż zdementował właściciel 
posesji. 

Głos zabrał radny Karol Neumann, który zapytał czy toczyły się jakieś sprawy w 
powyższym temacie bo sam był świadkiem jak były zbierane podpisy pod petycją. 
Radny zaznaczył, że sam nie składał podpisu pod petycją, bo pełnił funkcję 
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Radny zapytał czy petycja 
wpłynęła i czy nastąpiły w tej sprawie jakieś ustalenia. 

Głos zabrał radny Stanisław Glapiak, który zasugerował, aby władze powiatu spotkały 
się z Radą Parafialną oraz księdzem proboszczem, aby temat rozwiązać.  

Głos zabrał radny Marcin Barczyk, który podziękował za szybką interwencję w sprawie 
miejsc postojowych w Kąkolewie. 

Głos zabrał radny Karol Neumann, który w imieniu rodziców odwożących dzieci do 
przedszkola i szkoły zapytał kto zaprojektował miejsca w taki sposób, że nie ma 
możliwości zaparkowania samochodu w sposób ukośny, tylko równolegle do osi jezdni. 
Rodzice zwrócili uwagę, że stwarza to zagrożenie dla bezpieczeństwa dzieci. 

Starosta Leszczyński odpowiedział, że Zarząd Powiatu przeanalizuję możliwość 
ponownego wstąpienia do Stowarzyszenia o którym wspomniał radny Wojciech 
Antoniak.  Ponadto Starosta zaznaczył, że Powiat Leszczyński nie jest odpowiedzialny 
za demontaż krzyża w miejscowości Osieczna. Krzyż był umieszczony na terenie 
posesji prywatnej, jeśli krzyż ma zostać usytuowany w pasie drogi to ustawa o drogach 
publicznych nie przewiduje możliwości zwolnienia z opłaty. Ustawy wręcz nakazują 
pobierania opłaty. Starosta zaznaczył, że Zarząd Powiatu nie będzie blokować 
inicjatywy usytuowania nowego krzyża i wesprze inicjatywę w zakresie możliwości i 
kierunków, aby ten nowy krzyż powstał.  

Sekretarz Powiatu Katarzyna Kamińska, odpowiedziała, że włodarze poszczególnych 
gmin są zapraszani na Sesje Rady Powiatu Leszczyńskiego dwuetapowo tj. tradycyjną 
drogą pocztową oraz poprzez E-PUAP. 

Głos zabrał radny Jan Szkudlarczyk, który zapytał czy za te krzyże, które znajdują się 
w pasie drogowym dróg powiatowych nie są pobierane opłaty. 

Starosta Leszczyński Maciej Wiśniewski odpowiedział, że nie są pobierane takie 
opłaty. Opłatę pobiera się wobec osoby, która usytuowała urządzenie niezwiązane z 
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ruchem drogowym w pasie bez zgody. Minimalna stawka wynosi 7 zł za metr 
kwadratowy.  

p.o. Kierownika Zarządu Dróg Powiatowych Jarosław Dokurno odpowiedział, że 
Zarząd Dróg Powiatowych czeka na miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego, a następnie zostanie wybrany projektant na budowę ścieżki 
Kąkolewo-Osieczna.  

Starosta Leszczyński odpowiedział, że z informacji, które uzyskał do Burmistrza 
Osiecznej wynika, że plan zagospodarowania przestrzennego jest na takim etapie, że 
przebieg ścieżki nie zostanie już zmieniony, co pozwala na zlecenie przygotowania 
projektu.  

Radny Stanisław Glapiak odpowiedział, że jest to już wiedza, którą Gmina Osieczna 
posiada od kilku miesięcy. Radny zaznaczył, że w tej sprawie powstało pewnie 
niepotrzebne opóźnienie. Samorząd pozyskał na to zadanie około 2 400.000 zł 
środków zewnętrznych. Warto byłoby te środki spożytkować i przedmiotową inwestycję 
wykonać. 

Starosta Leszczyński zaznaczył, że budowa tej ścieżki jest dla Zarządu Powiatu 
zadaniem priorytetowym.  

Głos zabrał radny Jan Budzyński, który zapytał czy Zarząd Powiatu informuję w jakiś 
sposób opinię publiczną, że na danej komisji będzie dyskutowany jakiś konkretny 
temat. Radny zaznaczył, że ma wątpliwości co do uchwały dotyczącej zakazu 
używania jednostek pływających napędzanych silnikiem spalinowym na Jeziorze 
Dominickim. Według opinii radnego mieszkańcy powiatu, którzy mają uwagi do 
przedmiotowych uchwał Rady Powiatu powinni mieć możliwość uczestniczenia w 
posiedzeniach Komisji i tam przedstawiać swoje wątpliwości.  

Głos zabrał radny Stanisław Glapiak, który odpowiedział, że każdy by chciał, aby Rada 
Powiatu podejmowała wyłącznie uchwały z których wszyscy będą zadowoleni. Nigdy 
nie da zadowolić się swoją decyzją ogółu mieszkańców. Jednakże radny zaznaczył, 
że w kwestii dopuszczenia pojazdów o napędach silników spalinowych na akweny 
Powiatu Leszczyńskiego, jest jednoznacznie określony przeciw tego typu działaniom. 
Podobne uchwały zostały podjęte także przez Gminę Osieczna.  

Więcej pytań i uwag radni nie zgłosili. 

14. Odpowiedzi na interpelacje. 

Nie zgłoszono 
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15. Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady podziękował 
radnym oraz pozostałym członkom za uczestnictwo i o godz. 1415 zakończył obrady III 
Sesji Rady Powiatu Leszczyńskiego. 

                                                                                     Przewodniczący 
                         Rady Powiatu Leszczyńskiego 

                                       Remigiusz Leciejewski  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Marta Kowal 


